

Title (en)
Wrist-watch.

Title (de)
Armbanduhr.

Title (fr)
Montre-bracelet.

Publication
EP 0233309 A1 19870826 (DE)

Application
EP 86109522 A 19860711

Priority
DE 8604295 U 19860218

Abstract (en)

A watch is constructed in a manner such that the watch housing (10) essentially consists of wood. Solid wood or glued-together veneer layers (40) may be used for this. The closure element (20) can also be made of wood. The advantage of this construction resides in the fact that the entire watch is extremely light-weight and is well tolerated by the skin because of the natural consistency of wood. Suitable substances, for example, transparent inks, impregnations or the like, can be employed to form the surface, and colouring is also readily possible. Such a watch is particularly advantageously supplemented by a wrist-band made of natural materials, for example, and/or leather. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Armbanduhr ist so aufgebaut, daß das Uhrgehäuse (10) im wesentlichen aus Holz besteht. Hierbei kann entweder Massivholz oder auch miteinander verleimte Furnierschichten (40) zur Verwendung kommen. Auch das Verschlußelement (20) kann aus Holz bestehen. Der Vorteil dieses Aufbaues besteht darin, daß die gesamte Armbanduhr extrem leicht ist und aufgrund der natürlichen Beschaffenheit von Holz gut hautverträglich ist. Geeignete Stoffe, wie zum Beispiel Lasuren, Imprägnierungen oder ähnliches können zur Oberflächengestaltung eingesetzt werden, auch eine Farbgebung ist auf einfache Weise möglich. Besonders sinnvoll ergänzt wird eine derartige Uhr durch ein Armband aus Naturmaterialien, beispielsweise und/oder Leder.

IPC 1-7
G04B 37/22; G04B 39/00

IPC 8 full level
A44C 5/14 (2006.01); **G04B 37/10** (2006.01); **G04B 37/22** (2006.01); **G04B 39/00** (2006.01)

CPC (source: EP)
G04B 37/10 (2013.01); **G04B 37/228** (2013.01); **G04B 39/00** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 2103398 A1 19720414 - SUWA SEIKOSHA KK
- [X] CH 372 A 18890318 - MATTHEY FERDINAND [CH]
- [X] DE 1482608 A1 19690403 - BENJAMINS LUCAS
- [X] CH 321189 A 19570430 - MOBILIERS MODERNES S A [CH]
- [A] CH 453222 B
- [A] CH 352963 B
- [A] CH 274904 A 19510430 - JAEGER ETS ED [FR]
- [A] US 3386239 A 19680604 - JEROME SHIFFMAN
- [A] CH 480677 B

Cited by
US7363687B2; US7708456B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

DE 8604295 U1 19860515; DK 391386 A 19870819; DK 391386 D0 19860815; EP 0233309 A1 19870826; FI 870148 A0 19870115;
FI 870148 A 19870819; JP S62133182 U 19870822; NO 863579 D0 19860908; NO 863579 L 19870819

DOCDB simple family (application)

DE 8604295 U 19860218; DK 391386 A 19860815; EP 86109522 A 19860711; FI 870148 A 19870115; JP 1890087 U 19870213;
NO 863579 A 19860908